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Diarienummer: SBFV 2023-267 

Granskningsutlåtande 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag på vattentjänstplan. 

Förslag till Vattentjänstplan har varit ute på granskning under perioden 2024-

01-02 till 2024-01-30. Granskningen kungjordes i Bohusläningen och på 

kommunens officiella anslagstavla.  

 

Handlingarna har funnits tillgängliga i kommunhuset Forum, Munkedal, samt 

på kommunens hemsida.  

Inkomna granskningsyttranden 

Nedan redovisas inkomna yttranden och kommunens ställningstagande. På 

grund av sin omfattning har i vissa fall yttrandena sammanfattats. 

Externa myndigheter och 
organisationer 

Ställningstagande 

  

Lantmäteriet 
 

Vid genomgång av planförslagets handlingar har 

följande noterats: Lantmäterimyndigheten har 

ingen lagstadgad skyldighet att granska den 

aktuella typen av remiss och Lantmäteriet avstår 

därför från att lämna några synpunkter. 

Munkedals kommun noterar inkommen 

skrivelse från Lantmäteriet. 

Trafikverket 
 

Trafikverket har inget att erinra. Kommunen noterar inkommen 

skrivelse från Trafikverket.  

Lysekil-Munkedals Naturskyddsförening  

Naturskyddsföreningen instämmer, i 

Länsstyrelsens kommentarer i samrådet, att det 

saknas en beskrivning av behovet av utbyggnad, 

ombyggnad och förbättrad rening i 

reningsverken. En sådan beskrivning saknas 

fortfarande i granskningen.  

Kommunen har beskrivit behovet på 

sidan 13 och bedömer att det är 

tillräckligt.  

 

Det måste också framgå av planen till 

vilket reningsverk utbyggnadsområdet kommer 

att anslutas till. Detta finns inte i versionen. 

Kommunen kan i nuläget inte redovisa 

vilka utbyggandsområden som 

kommer att kopplats till respektive 

avloppsreningsverk.  
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I bedömningen av miljöpåverkan för de områden 

som anges som utbyggnadsområden anges att 

Gullmarn som recipient kommer att påverkas 

positivt. Detta är inte underbyggt. Områdena är 

idag fritidshusområden medan detaljplanerna 

och detaljplaneförslagen kommer att medge ett 

antal nya fastigheter och större byggyta för de 

befintliga fastigheterna.  

 

Kommunens intention med de nya 

detaljplanerna är att främja en omvandling från 

fritidshus till permanentbostäder. Detta kommer 

att öka antalet personekvivalenter (PE) anslutna 

till reningsverket. Reningen i Munkedals 

åldrande ARV är inte optimal och reningsverket 

dränerar till Gullmarn via Örekilsälven. 

 

Om inte reningsgraden förbättras kommer därför 

utsläppen av föroreningar till Gullmarn att 

öka i och med ett ökat antal anslutna PE även 

om det nu finns tillgänglig kapacitet i 

reningsverket.  

Munkedals ARV är dimensionerat och 

har tillstånd för en inkommande 

belastning om 6 800 

personekvivalenter per dag. Ytterligare 

belastning från Tungenäset kommer 

inte att överskrida tillståndet. 

 

Tillståndsvillkoren, där 

utsläppsrättshalterna ingår ska 

efterlevas. 

 

Det skall betonas att vid planering och 

tillståndsgivning måste möjligheten för Gullmarn 

att nå god status inte försämras i enlighet med 

bestämmelserna i MB och Weser-domen. 

 

Naturskyddsföreningen anser därför att en plan 

för förbättring av reningen i framförallt 

Munkedals ARV måste finnas innan en eventuell 

anslutning sker av de stora 

utbyggnadsområdena på Tungenäset och/eller 

Saltkällan.  

En sådan plan är inte aktuellt att ta 

fram då det i dagsläget inte finns 

behov av att förbättra reningen.  

Angående den mycket låga förnyelsetakten för 

ledningsnätet anges att en förnyelseplan för 

ledningsnät kan utgöra ett underlag för beslut 

och prioritering om förnyelsetakt för kommunens 

ledning. 

Även bräddning och ovidkommande vatten 

måste åtgärdas. Det framgår inte om och när en 

sådan plan skall tas fram.    

Naturskyddsföreningen anser att detta är 

angeläget och att en tidsplan anges i 

vattentjänstplanen. Det bör också framgå vilka 

mål kommunen har för förnyelsetakten. 

Kommunen avser att efter antagande 

av Vattentjänstplanen fortsätta arbetet 

med att ta fram övriga VA-dokument 

som är nödvändiga för en långsiktig 

hållbar VA-utveckling.  

Interna myndigheter och 

organisationer 
Ställningstagande 

 

Rambo AB 
 

Rambo har inget att yttra i detta ärende. Munkedals kommun noterar inkommen 

skrivelse från Rambo AB. 



 

 Sida 3 av 4 

Munkedal Vatten AB  

Munkedal Vatten AB har lämnat förslag till 

redaktionella ändringar. 

  

I övrigt har Munkedal Vatten ingen erinran. 

Munkedals kommun noterar inkommen 

synpunkt från Munkedal Vatten AB och 

justerar Vattentjänstplanen inför 

antagande.   

Lysekils kommun  

Beslut  

Kommunstyrelsens ordförande beslutar att avge 

yttrande enligt avdelningen för 

hållbar utveckling och kvalitets svar. 

 

 

Förvaltningens synpunkter  

Munkedals kommun bör beakta tidigare 

synpunkter som lämnats i samband med 

Munkedals översiktsplan 2040, kopplat till den 

dricksvattentäkt som Lysekils kommun nyttjar i 

Munkedals kommun. 

Munkedals kommun noterar att 

Kärnsjön som dricksvattentäkt bör 

hanteras som ett mellankommunalt 

intresse och hänsyn tas till 

vattentäkten vid samhällsutveckling.  

Sotenäs kommun  

Sotenäs kommun har inget att erinra mot 

förslaget till Vattentjänstplan. 

Munkedals kommun noterar inkommen 

skrivelse från Sotenäs kommun.  

Tanums kommun  

Kommunstyrelsens beslut   

Kommunstyrelsen beslutar att inte lämna några 

synpunkter angående remissförslaget till 

Munkedals Vattentjänstplan. 

Munkedals kommun noterar inkommen 

skrivelse från Tanums kommun. 

Färgelanda kommun  

Färgelanda kommun har inget att erinra mot 

Munkedals förslag till Vattentjänstplan. 

 

Färgelanda kommun är intresserade av en 

långsiktig dialog kring områden nära 

kommungränsen, där vi på sikt kan titta på 

lösningar för allmänna vattentjänster 

tillsammans om behovet uppstår. 

Munkedals kommun noterar inkommen 

skrivelse från Färgelanda kommun och 

ser positivt på ett framtida samarbete 

som kan ge mervärde för båda 

kommunerna och dess invånare.  

Dals-Eds kommun  

Sammanfattning av ärendet  

Munkedals kommun beskriver i sina dokument 

kommunens ansvar för dricksvattenförsörjning, 

dagvattenhantering samt spillvattenhantering 

med mer. Samhällsbyggnadschef har tagit del av 

dokumentet och bedömer att det inte påverkar 

Dals-Eds kommun vilket gör att det inte är 

relevant att lämna några direkta synpunkter på 

innehållet.  

Munkedals kommun noterar inkommen 

skrivelse från Dals-Eds kommun. 
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Kommunstyrelsens beslut  

Kommunstyrelsen besluter att inte lämna några 

synpunkter på förslagen Vattentjänstplan för 

Munkedals kommun.  

 

Berörda sakägare Ställningstagande 

  

Sakägare 1  

Har en stor önskan att ni i utbyggnadsplanens 

prioritering, och i övrigt prioriterande, tar ett 

samlat krafttag, för att sy ihop alla ansökningar, 

processer och tillstånd så att 

överföringsledningen till Tungenäset blir slutförd. 

 

Den är så betydande för det fortsatta arbetet 

och utvecklingen för de planer som redan vunnit 

laga kraft, och ex Gårvik Västra som ligger på 

tur. 

 

Vinningen är stor för kommunen med intäkterna 

som kommer i och med anslutningsavgifterna, 

samt inflyttning till kommunen då Lökeberg 

1:113 är nybyggnation. 

 

Intresse finns från flera exploatörer att starta 

upp Lökeberg 1:113 bara de kan få en tidsplan 

och känsla för att arbetet fortlöper på alla sätt 

som ni kan råda över. 

Munkedals kommun instämmer i att 

slutförandet av överföringsledningen 

är av stor vikt för både ny och befintlig 

bebyggelse på Tungenäset.  

 

Kommunen är angelägen om att 

arbetet med överföringsledningen ska 

slutföras på ett effektivt sätt och 

jobbar nu aktivt tillsammans med VA-

huvudmannen för att lösa de 

återstående delar som krävs för att 

fullfölja projektet. 

 

Kommunen avser att påbörja 

processen med bildandet av 

verksamhetsområde för Gårvik Östra 

under 2024. 

 

Fortsatt arbete: 

Samhällsbyggnadsförvaltningen kommer att justera Vattentjänstplanen inför 

antagande. Ändringarna är inte av sådan art att ny granskning bedöms som 

nödvändig.  

 

 

Upprättad av:  Granskad av:  

   

Moa Jarnedal, samordnade  Peter Karlsson 

Elin Tibell, fysisk planerare  Förvaltningschef 

   

Samhällsbyggnadsförvaltningen  Samhällsbyggnadsförvaltningen 

 

 


